
Avoin TKIO -ohjaamon kokous    

 

Aika:  30.8.2024 klo 9–10.00  

Paikka:  Teams 

 

Osallistujat: Seliina Päällysaho 

Jaana Latvanen, poissa 

Pekka Lahti 

Tarja Kupiainen 

Terhi Kaipainen  

 Antti Nyqvist, poissa 

 Elina Kirjalainen  

Joona Koiranen  

Mira Juppi  

 Hanna Lahtinen 

Johanna Ojala 

Tiina Tolonen, poissa 

 Minna Marjamaa, sihteeri 

 

Muistio 

 

1. Arenen opinnäytetyön eettiset suositukset päivitys  
 
Arenen sivuilla on opinnäytetyön eettinen ohje, joka osin vanhentunut. Alkuperäisessä 
mukana Seliina, Anne Kärki, Jyrki Kettunen, Susanna Näreaho.  Susanna Näreaho on 
vetänyt suosituksen päivitystä kesän aikana. Lähetetty Areneen. Katsotaan, meneekö 
rehtoreille tai TKI-johdon työryhmään katsottavaksi. Elokuun lopussa tai syyskuussa asia 
etenee.  
 
DMP-pohja opinnäytetöille tarkistetaan myös, kuka tekee?  
 
Päätökset: Päivitys on kutakuinkin valmis. Seliina selvittää vielä, mikä on tilanne. DMP:n 
mahdollista päivitystä kokoontuvat selvittämään Seliina, Elina ja Tarja, Minna kutsuu 
koolle. 
  

2. Yhdenvertainen käytäntö plagioinnista 
 
Plagiointien merkitä yhteisesti ollut käsittelyssä ammattikorkeakoulujen koulutuksesta 

vastaavien rehtoreiden verkostossa. Viedään jatkossa kaksi erillistä esitystä siitä, kuinka 

tämä merkitään Theseukseen: metadatassa merkintä tai työt käyttörajatussa ja tieto vain 

työn PDF:ssä kokoelmassa.  

 

3. AVOTT-seuranta 
 
AVOTT-seurantaan vastaaminen päättyi kesäkuussa. Avoimesta TKIO:sta vastaavat 
henkilöt vastasivat kysymyksiin, esitelty johdolle ja pyydetty kommentteja. Kysymysten 



tulkinnassa oli aika laaja skaala. Mitkä AVOTT-kyselystä on relevanttia 
ammattikorkeakouluille? Ovatko ammattikorkeakoulut saavuttaneet tason, joka on 
riittävä?  
 

Päätökset: Järjestetään aiheesta webinaari. 
 

 

4. Webinaarit 
 
 
Ideoita tulevaan: 

o Opinnäytetöiden avoimuuden linjaus  
▪ Seurataan AVOTT avoimen oppimisen asiantuntijaryhmän webinaarin 

tekemistä 
▪ Joku puhumaan teemasta esim. Haaga-Heliasta 

o CSC:n SD-palvelujen kehitys → pyydetään CSC:tä esittelemään aihetta 
▪ Minna on yhteydessä 
▪ Toivotaan suomenkielistä ohjetta 
▪ CSC:ltä kysytty jo tästä 

o Seurannan tulosten tarkastelu 
▪ AVOTTista joku puhumaan teemasta 
▪ Keväällä 2025 täytyy päättää, mitä indikaattoreita valitaan jatkoon 
▪ Mikä punainen lanka? 
▪ Syksyllä jo AVOTT-ohjausryhmään esille 
▪ Lokakuun jälkeen 

o Mahdollinen julkaisuihin liittyvä webinaari 
o Globaalin etelän eettinen ohje & tutkimusturvallisuuteen liittyvä ohje 

▪ Miten toimia Euroopan ulkopuolella 
o Arkaluoteisten henkilötietojen hallinnan täydentävä ohje 
o Avointen oppimateriaalien hyödyntäminen 
o Sopimukset datasta 

 
 

5. AVOTT-seuranta  
 
Isomman kuvan avaaminen, miksi tätä tehdään? AVOTT-toiminta on yleiseurooppalainen 
tavoite. Kuinka tätä voidaan viedä eteenpäin? Haapamäki ja AVOTT-edustustosta 
webinaariin. Avoin TKIO -verkostossa webinaari, joka suuntautuu tulevaisuuteen. Mitkä 
asiat on tehty valmiiksi, mihin voimavarat kannattaa suunnata. Mikä vaikuttavuus? 
Avoimen tieteen rahoituskartta, mikä on ansaintalogiikka? Yliopistojen kiinnostus 
koneluettaviin DMP:ihin, tutkijoiden tiedot. Yliopiston näkökulma teemaan. Digitaalisen 
kulttuuriperiaatteen viitearkkitehtuuri -ryhmä: mikä amkien kulttuuriperintöä?  
 
Teemoja: 

• Amkien yhteinen kustannushyötymalli Theseus-toimiston tapaan. 

•  Aineistojen säilyttäminen: mikä olisi parempi ratkaisu kuin nykyiset?  
• Tulosten esiin nostaminen 

• Aineiston uusiokäyttö 
 
 
Päätökset: Kokoonnutaan uudestaan pohtimaan Avoin TKIO -toiminnan 



tulevaisuutta. 
 

 
 
 


